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در پی عدم حصول توافق هسته ای و نیمه تمام ماندن 
مذاکرات احیای برجام، حزب مردم ســالاری در بیانیه ای 
خواســتار اتخاد تصمیم قاطع برای خروج مذاکرات از بن 
بســت و احیای برجام به منظور بهبود وضعیت اقتصادی 
کشــور شــد و هرگونه تعلل در احیای برجــام را خلاف 

مصلحت و وفاق و منافع ملی دانست.
 متن این بیانیه بدین شرح است: 

ملت سرافراز ایران
با وجود آنکه حدود 10 ماه از آغاز به کار دولت جناب 
رئیســی سپری می شود و هنوز هیچ نتیجه ای از مذاکرات 
حاصل نشــده و خاطره مذاکرات فرسایشــی و طولانی و 
بی نتیجه دوباره زنده شــده است؛ شــاید نخستین عامل 
به نتیجه نرســیدن مذاکرات را بتــوان تناقض در رفتار و 
گفتار دولتمردان ارزیابی کرد. چراکه از یک ســو، کشور 
را بی نیاز از مذاکره و رفع تحریم توصیف می کنند و بارها 
از وضعیــت خوب اقتصادی و فروش بالای نفت - علیرغم 
وجود تناقض در آمارها – سخن گفته اند اما از سوی دیگر، 
به مذاکرات فرسایشی،پنهانی و دیپلماسی ادامه می دهند 
و هیچگاه به این پرسش پاســخ نمی دهند که اگر اوضاع 
اقتصادی کشــور و فروش نفت و سایر موارد خوب است و 
تحریم، هیچگونه اثری در اقتصاد کشور ندارد، پس چرا به 

مذاکرات ادامه می دهید؟!
نکته قابل تأمل و عجیب این اســت که شخص رئیس 
جمهــوری و همکارانش در دولت، بارهــا تاکید کرده اند 

که اقتصاد کشور و معیشــت مردم را به مذاکرات احیای 
برجام یــا لغو تحریم گره نمی زننــد، در حالی که مروری 
بر وضعیت اقتصادی کشــور و شــاخص ها نشان می دهد 
وضعیت اقتصادی کشــور و همچنین معیشــت مردم، به 
تقویت ارزش پول ملــی و چه بخواهیم و چه نخواهیم به 

برجام و لغو تحریم گره خورده است.
آری تحریم موجب شده امکان صادرات آزادانه نفت از 
کشور سلب شود و در حالی که قیمت نفت مدت هاست سه 
رقمی شده و فرصت مناسبی فراهم شده تا ایران با افزایش 
فــروش نفت خود به قیمت واقعــی – و نه با تخفیف های 
بالا یا تهاتر کالا – درآمد بیشــتری کســب کند و اقتصاد 
کشــور از عقب ماندگی نجات یابد، با عدم لغو تحریم این 
فرصت هم از دســت رفته و در حالی که همسایگان غربی 
و جنوبی ما در حال افزایــش تولید و صادرات نفت خود 
هستند، ما همچنان به صادرات کمتر از یک میلیون بشکه 
در روز، آن هم پایین تر از قیمت واقعی دل خوش کرده ایم 
که البتــه این بازار موقت هم پس از تحریم نفتی روس ها 
دچار چالش شده است. فراموش نکنیم که با احیای برجام 
شاهد تحقق رشد اقتصادی حدود هشت درصدی خواهیم 

بود.
جناب آقای رئیســی! هرگونه تعلــل در احیای برجام 
خــلاف مصلحت، وفاق و منافع ملی اســت زیــرا امروزه 
چــون تقویت ارزش پول ملی با مذاکرات وین گره خورده 
است پس در نتیجه گشــایش در گره کور معیشت مردم 

با این مذاکرات مرتبط اســت. همــه می دانند تاخیر در 
احیــای برجام، نه تنها کشــور را از فرصت های اقتصادی 
صادرات نفت و همچنین جذب ســرمایه گذاران خارجی 
در حوزه های مختلف اقتصادی محروم کرده، بلکه مجالی 
برای امثال رژیم صهیونیســتی ایجاد کــرده که بیش از 
گذشــته به فضاسازی علیه جمهوری اســلامی بپردازد و 
کشــورهای حاشــیه خلیج فارس و همچنین کشورهای 
غربی را با ادعاهای خود همراه ســازد. طبیعتا عامل عدم 
احیای برجام، مجموعه ای از عوامل است که در مذاکرات 
تاثیرگذار اســت اما هنــر تیم مذاکره کننــده جمهوری 
اســلامی ایران، باید تغییر وزنه تعادل مذاکرات به ســود 
منافع ملی کشــورمان باشد تا با کســب بیشترین امتیاز 
و کمترین عقب نشــینی، به هدف نهایــی که لغو تحریم 
است، دست یابد. البته آنچه در ماه های اخیر با وقت کشی 
در مذاکرات شــاهد بودیم، تنها موجب خســران اقتصاد 
کشــور و شکننده تر شدن اقتصاد کشور و سقوط معیشت 
مردم شده که اگرچه بخشــی از آن حاصل سوءمدیریت 
دولت فعلی اســت اما نقش تحریم هــا را در ایجاد چنین 
وضعیتی نمی توان نادیده انگاشــت لــذا ما ضمن محکوم 
کردن قطعنامه اخیر شورای کلام آژانس بین المللی اتمی، 
همچنــان همکاری با ایــن آژانس را منطبــق با عزت و 

حکمت و مصلحت جمهوری اسلامی ایران می دانیم.
در پایــان بار دیگــر بر این نکته تاکیــد می کنیم؛ که 
مجموع مسائل و موارد فوق نشان می دهد پیش نیاز بهبود 

شــرایط اقتصادی و برداشتن گام های بعدی برای ارتقای 
کمــی و کیفی وضعیت اقتصادی کشــور، رفــع تحریم ها 
اســت که باید مذاکره کنندگان این دولت اگر به راســتی 
به دنبال وفاق ملی هســتند، حتما بدانند وفاق ملی پشت 
سر کســانی هســت که منافع ملی را تعقیب کنند و لذا 
لازم اســت تصمیم قاطعی از سوی حاکمیت برای خروج 
مذاکرات از بن بست و احیای برجام و لغو تحریمها اتخاذ 
گردد تا با جذب منابع مالی و ســرمایه گذاری خارجی و 
بهبود تعامــلات بین المللی، زمینه تقویت ارزش پول ملی 
و بهبود شــرایط اقتصادی کشور فراهم گردد، پس تا دیر 
نشده است امیدواریم دولت جناب آقای رئیسی، گام های 

مقتضی را در این مسیر بردارد.
کمیتهاطلاعرسانیحزبمردمسالاری

در بیانیه حزب مردم سالاری درباره ضرورت اتخاذ تصمیم قاطع برای احیای برجام مطرح شد

جناب آقای رئیسی! هرگونه تعلل در احیای برجام 
خلاف مصلحت و وفاق و منافع ملی است

ما ضمن محکوم کردن قطعنامه اخیر شورای حکام آژانس بین المللی اتمی، همچنان همکاری با این آژانس را منطبق با عزت، حکمت
 و مصلحت جمهوری اسلامی  ایران می دانیم

امروزه چون تقویت ارزش پول ملی با مذاکرات وین گره خورده است پس در نتیجه گشایش در گره کور معیشت مردم با این مذاکرات مرتبط است

گروهسیاسی-جوادسازگار:قریب به یک ماه پیش 
در اوج حیرت مردم از داستانی که دولت به عنوان« جراحی 
اقتصادی« آغاز کرد و باعث افزایش قیمت بســیاری از مواد 
غذایی شــد، سید ابراهیم رئیسی در سخنانی تاکید کرد: » 
قرار است تصمیم های سختی بگیریم«. این سخن که هیچ 
توضیحی همراه نداشــت باعث گمانه زنی ها و نگرانی های 
زیادی در ســطح افکار عمومی شــد و بعضی از کارشناسان 
این موضوع را عنوان کردند که اگر رئیس جمهور قصد دارد 
تصمیم یا وضعیت جدیدی را اعلام کند، چرا شفاف سخن 
نمی گوید؟ با ابهام و ایما و اشــاره ســخن گفتن آن هم در 
شــرایطی که مردم نگرانی های بسیار دارند، نه تنها به نفع 
دولت نیست، که بار منفی بسیاری را برای دولتمردان شکل 
می دهد.  حالا نه تنها ابهام ســخن رئیســی برطرف نشده، 
بلکه گویا نارســایی گفتار در دولت مسری شده و نوبت به 
علی باقری معاون سیاســی وزیر امورخارجه ایران و رئیس 
تیم مذاکره کننده ایران رســیده که چند روز پس از هیجان 
آفرینی قطعنامه شورای حکام و در حالی که بسیاری نگران 
توقف کامل مذاکرات هستند، توئیت های پی در پی مبهم و 
عجیب بزند و باعث تحلیل ها و تفســیرهای مختلف درباره 
منظور خود شود. این توئیت ها به حدی با هم و اوضاع فعلی 
نامرتبط بود که هر اظهار نظری به سردرگمی بیشــتر منجر 

می شود.
اولین توئیت حســاب علی باقری این گونه شــروع شد: 
ایرانی که توانســت »کارزار فشــار حداکثری« آمریکا را به 

شکست بکشاند، اجازه نخواهد داد صهیونیست ها با »بازی 
شانتاژ حداکثری« ایران هراسی و ایران ستیزی را مشروعیت 

بخشد.
وی در توئیت دوم باقری نوشــت: » ما هرگز از گنجینه 
سیاســت خارجی برای موفقیت دیپلماسی هزینه نخواهیم 
کرد، بلکه خــود را فدای تحقق اهداف سیاســت خارجی 

می کنیم.«
 توئیت ســوم او چنین بود: »گوش شــنوای ما سربازان 
میدان دیپلماســی پذیرای همه »نقدهای سازنده« و سینه 

فراخ ما پذیرای همه »نقدهای گزنده« است«.
در  توئیت چهارم چنین نوشــته شــد: »»هوشــمندی 
راهبــردی«، »جســارت تصمیم گیری« و »قــدرت اقدام« 
جمهوری اســلامی ایران در عرصه سیاست خارجی الگوی 

موفق دیپلماسی ایرانی را به نمایش گذاشت.«
 توئیــت پنجم باقری چنین بــود: »»تنوع در تعاملات و 
طرف های تجاری«، »پایداری روابط اقتصادی« و »ابزارسازی 
از مناســبات اقتصادی«، عناصر اصلی دیپلماسی اقتصادی 

دستگاه سیاست خارجی است.«
 در توئیت ششم نوشته شد: »»اقناع ملی«، »وفاق ملی« 

و »هم افزایی ملی« حول موضوعات اصلی سیاست خارجی، 
به ترتیب ســه گام لازم برای تضمین »موفقیت سیاســت 
خارجی« و »شتاب بخشــی به حرکت قطار دیپلماســی« 

است.«
 و بالاخره  توئیت هفتم اعلام کرد: »خسارت »شعورزدایی 
از سیاست خارجی« کمتر از آسیب »شعارزدگی در سیاست 

خارجی« نیست.«
اگــر در توئیت های اولیه برخــی مخاطبان علائمی برای 
دعوت به مذاکره و توافق  یا ایستادگی ایران بر درخواست های 
خود در مذاکرات دیده بودند؛ با انتشار توئیتی های بعدی کلا 
باب هر گونه تفســیر و تحلیل بسته شد؛ تا جایی که دیاکو 
حسینی کارشناس مســائل سیاست خارجی در واکنش به 
این مجموعه توئیت نوشت: »امیدوارم حساب توئیتری آقای 
باقری کنی هک شــده باشــد. طوفان توئیت های مبهم،بی 
مناســبت، بعضا بدیهی،پیش افتاده و شعر گونه دور از شان 

معاون سیاسی وزارت خارجه و مذاکره کننده ایران است.«
با این حــال واقعیت چیز دیگری بود. توئیتر علی باقری 
مدتها فاقد فعالیت بود و این رشــته توئیت در واقع جملات 
ظاهرا مهم ســخنرانی روز پنجشنبه وی در اجلاسیه کانون 

دانشگاهیان ایران اســلامی بود که در دانشگاه تهران برگزار 
شــد! به این ترتیب معلوم شــد که اولا متاسفانه این مقام 
دستگاه دیپلماسی ایران اولا کارکرد توئیتر را نمی داند، ثانیا 
در ســخنانی که در آن مراسم گفته و به نظر خودش مهم 
بوده، هیچ حرف منسجم و غیرشــعاری ای نزده که بتوان 
بر پایه آن تحلیلی درباره آینده مذاکرات هســته ای کشور 

داشت. 
اینکه متاســفانه در روزهایی در حالی که جامعه تشنه 
شــنیدن خبرهایی درباره مذاکرات هســته ای و آینده این 
مذاکرات هســتند، دولتمردان نمی توانند شــفاف ســخن 
بگویند، مشــکل بزرگی اســت که جامعه خبــری و افکار 
عمومی را به شدت آزار می دهد؛ و نه تنها فاصله بین دولت و 
مردم را بیشتر می کند، بلکه مردم را بیش از پیش به سمت 
رســانه های خارج از کشور می کشاند تا بدانند چه راهی در 

حال پیمودن است!
در چنین وضعیتی آیا واقعا الزامی به بیان چنین سخنانی 
هســت؟ و اگر این ســخنان در یک اجلاسیه بیان می شود 
چرا باید آن را به عرصه فضای مجازی کشاند و باعث ایجاد 
نگرانی، شــکل گیری تحلیل ها و تفسیرهای مختلف، و در 
نهایت تعجب از رفتار رســانه ای یک مقام ارشد دیپلماسی 
کشور شــد؟! به نظر می رسد که با این شرایط، خوب است 
لااقل آقای باقری کمی به توئیت های اولیانوف نماینده روسیه 
در مذاکرات دقت کند و از او بیاموزد که توئیت زدن چیست 

و چگونه است. 

عضو هیــات رئیســه مجلس، بــه نقل از 
رئیس جمهور گفــت: به برکت نــام امام رضا 
علیه السلام، این تصمیم در دولت هم مصوب 
می شود. حسینعلی حاجی دلیگانی در نشست 
شورای اداری مشترکِ شــاهین شهر و میمه 
با شهرســتان برخوار گفت: رییس جمهور در 
بازدید از هسا دستور داد که تا سفر بعدی رییس 
جمهور به اصفهان، ۸ هواپیمای مسافربری در 
این سازمان تولید شــود. وی به نقل از رییس 
جمهــور گفت: بــه برکت نام امــام رضا علیه 
الســلام، این تصمیــم در دولــت هم مصوب 
می شود. ابراهیم رئیسی هم این موضوع را تایید 
کرد و در مراســم اجتماع مردمی هســته های 
جهاد و پیشرفت در حســینیه جماران گفت: 
کار شرکت هواپیماسازی به مراتب گسترده تر، 
دقیق تــر و بهتر از صنایع هواپیماســازی بود 
که بنده پیش از این و در ســفر به تاتارستان 
مشاهده کرده بودم. در این شرکت تمام پرنده ها 

و با دقت ســاخته می شد و لوح هایی از سراسر 
جهان در تایید صنایع خود گرفته بودند، ده ها 
گواهینامه داشتند و این موضوع ساخت هواپیما 
با توجه به ظرفیت های موجود در کشور، نه به 
عنوان انتظار تحقــق نایافتنی که اعلام کردم 
هواپیمایی با ظرفیت حمل ۷۲ سرنشین را در 

کشور بسازید. 
وی گفت: در این صنایع عده ای جهادگر در 
تلاش هســتند که به گفته آنها پس از تاکید 
رهبر انقلاب به گســترش صنایع دانش بنیان، 
خطوط تولید را افزایش دادند و درحوزه اشتغال 
هم پیشــرفت های قابل توجهی داشتند و نماد 
تولید، دانش بنیان و اشــتغال آفرین بودند که 

این حرکت جهادی است.
رئیس جمهــور همچنیــن با بیــان اینکه 
دنیا باید به ما حــق دهد که به آمریکا اعتماد 
نکنیم چون میثاق شــکن است، گفت: من از 
آمریکاییها متعجبم که از سویی پیغام مذاکره و 

توافق می فرستند و از سویی بر لیست تحریم ها 
می افزایند. دنیا باید به ما حق دهد که به آمریکا 

اعتماد نکنیم چون میثاق شکن است.
رئیــس جمهــور بــا بیــان اینکــه وقتی 
آمریکایی ها رسما اعلام می کنند مفتضحانه در 
فشــار حداکثری علیه ایران شکست خوردیم، 
یعنی انقلاب اسلامی راه پیروزی و پیشرفت را 
طــی می کند، افزود: حــالا می خواهند ما را با 
تحریم ها محدود کنند؛ مگر تحریم ها توانسته 
ما را محدود کند؟ تحریم ها را باید خنثی کرد.

»ســید ابراهیم رئیســی« همچنین گفت: 
چهل سال از انقلاب گذشته و باید آنچه گذشته 
مورد بازبینی قرار گیــرد. حوزه های موفقیت 
جاهایی اســت که بــه حرف امــام و رهبری 
توجه شــد و جاهایی که کاستی و نقص وجود 
دارد؛ حوزه هایی اســت که برخی خواستند به 
نسخه های دیگران عمل کنند و چشم به دست 

دیگران داشتند. 
آیت الله رئیسی با بیان اینکه ما نسخه های 
دیگــران را کــه متناســب با هویــت و نظام 
اسلامی ما نیست، نمی توانیم اجرا کنیم، تصریح 
کرد: مطالعه اندوخته و تجربه تمام دنیا را انجام 
می دهیم اما نسبت به نسخه ها بسیار با احتیاط 
عمل می کنیم چون نســخه ای کــه در غرب 
نوشته شده متناسب با زیست بوم ما نیست و 
باید با فضا و فرهنگ ما بومی سازی شود. نسخه 
فرهنگی غرب می شود سند ۲0۳0 و اینکه برای 
اقتصاد و اجتماع ما نسخه ای نوشته شود باید 

متخصصان آن نســخه ها را مورد بررسی قرار 
دهند. 

آیت الله رئیســی با تاکید بر اینکه نیازمند 
یک حرکت تحولی در این دوره هستیم، گفت: 
تحول سه شرط عمده دارد؛ در تحول شناختی 
نگاه باید تحولی باشد. در همه شوراهای استانی 
تاکید کــردم که هر نیرویی کــه آماده تحول 
نیســت باید در حاشــیه قرار گیرد و نباید در 
متــن بماند.  رئیس قوه مجریــه با بیان اینکه 
باید جریان مهاجرت را در کشور متوقف کنیم، 
گفت: اینکه دانشــجوی ایران با تحریک برخی 
دل به خارج از مرزها بسته و کشور را ترک کند 
به تعبیر رهبری خیانت است و باید بسترهایی 
فراهم کنیم که جریان مهاجرت معکوس شود 

و رفته ها هم به کشور بازگردند.
آیت الله رئیســی بــا بیان اینکــه در حوزه 
کشــاورزی و تامین مواد غذایی کشور نیازمند 
استقلال اســت؛ گفت: بسیاری از اقلام غذایی 
کشور وارد می شــود که با توجه به ظرفیت ها 
و آمادگی کشــورباید  متوقف شود و برای آن 
همه کشور باید بسیج شده و تولید را به سمت 

کالاهای اساسی ببرند.
وی گفت: در حوزه اشــتغال و مسکن هم 
نیازمند حرکت جهادی هســتیم و اگر سالانه 
یک میلیون اشــتغال ایجاد نشــده و مسکن 
ساخته نشود، کشورعقب خواهد ماند که باید 
در این حوزه هم عقب ماندگی را جبران کنیم. 
دولــت از طراحی ها و اقداماتی کــه در زمان 

محدود و با کیفیت خوب ارائه شــود؛ حمایت 
می کند. در اشتغال های خرد و خانگی نیازمند 
حرکت جهادی هستیم و دولت از جهادگران در 

این عرصه حمایت می کند.

آیت الله رئیسی افزود: در حوزه سلامت، آب 
و هوا و ســلامت هــم نیازمند حرکت جهادی 
هســتیم و بخشــنامه و مصوبات و نشست ها 
مســئله ای را حل نمی کند؛ همان حرکتی که 
طلبه ها در زمینه کرونا انجام دادند. لطف خدا، 
رهنمودهای رهبری و حضور و مشارکت مردم 
کشــور را از کرونا نجات داد و دولت این میان 
خدمتگزار بود. کرونا که روزی ۷00 جانباخته 
داشت امروز مهار شــده و مردم در تحصیل و 

کسب و کار خود آرامش دارند.
وی تصریــح کرد: در همــه عرصه هایی که 
دیگران با تردیــد برخورد می کنند، ما طرفدار 
مکتب »ما می توانیم« شهید سلیمانی هستیم. 
از دیگــر کارهای جهــادی اســتعدادیابی در 
روستاها و شهرهاست که برای کشور ارزشمند 
است. پیوند دانشگاه با روستا هم اولویت دیگر 
جهادی اســت . دانشگاه باید کنار سفره مردم، 
صنعت و کشاورزی آورده شود و پایان نامه های 
دانشــگاهی باید به بطن زندگی مردم آید که 
در این صورت دانایی ضمیمیه توانایی می شود، 
همان مفهومی که در دانش بنیان مدنظر است. 
ظرفیت هــای مناطــق آزاد هــم نیازمند کار 

جهادی است.

حجت الاســلام حاج علــی اکبری گفت: یکــی از آن 
مصادیق شــجره خبیثه کــه در متن دســتگاه اجرایی و 
محیط شهرداری جا خشــک کرده است کمیسیون ماده 
100 شهرداری است که از ســال ۴۵ وارد قانون شده که 
در پی آن شــهرک های کاخ نشینی ایجاد می شود که خار 
چشمان انقلاب است. به گزارش فارس وی در خطبه های 
نماز جمعه تهران اظهار داشــت: یکی از مصادیق ویژه تقوا 
در آیه کریمه ۶ ســوره مبارک حجرات آمده است. دعوت 
خدای متعال از مومنان که با سطحی نگری در برابر اخبار 

مقابله کنند و تامل داشته باشند.
یکی از مهــم ترین ویژگی های امت اســلامی و جامعه 
انقلابی شــایعه ناپذیری است. همیشــه این حالت تبین 
پیــش برنده و حفظ کننده اســت، اما بــرای زمانه ما که 
عصر اطلاعات و فناوری های نو اســت و انبوه اطلاعات بر 
ســر مردم می بارد مخصوصاً در فضای مجازی که بخشی 
از زمانه ماســت و هر روز ارتباط مردم با این فضا بیشــتر 
و بیشــتر می شود و زیست بشر معاصر تحت تاثیر این فضا 

قرار گرفته است.
وی افزود: انســان مومن باید به تقوای رسانه ای مجهز 

شــود و از منافع این محیط اطلاعاتی نو و خبررسانی های 
نو اســتفاده کند. حاج علی اکبری ادامه داد: زودباروری و 
ظاهربینی و شــتاب زدگی و تعجیل در قضاوت، خودآگاه 
پنداری و خود عالم پنداری این هــا زمنیه های خاطرناکی 
است که جامعه را در برابر مخاطرات امنیتی قرار می دهد و 

هم فرد مومن را گرفتار آسیب های زیادی می کند.
وی افــزود: گاهی در برابر فراوانی هــای خبر، و فیلم و 
عکس و همچنین دلباختگی لحظه ای در برابر پیام ها باعث 
می شود افراد ساده انگار و ســاده بین، پل اطلاعاتی برای 

نقل و اشاعه آن چه که دشمنان می خواهند، می شود.
خطیــب جمعه تهران در بخــش دیگری از خطبه های 
نمازجمعــه، فرماندهی انتظامی تهــران را مقتدر و مهربان 
توصیف کرد و با تشــکر بابت دســتگیری ســارقان بانک 
ملی گفت: امیدواریم با اقدامات پیشــگیرانه، شاهد اتفاق 

اینچنینی نبایشم.
حاج علی اکبری با اشــاره به حادثه قطار طبس گفت: 
برای بازماندگان حادثه قطار طبس آرزوی صبر می کنیم؛ 
باید زمینه بررسی اینگونه حوادث بررسی و مطالبه شود تا 

این چنین اتفاقات تکرار نشود.

وی درباره مهار کرونا در کشــور گفت: این اتفاق اتفاق 
بزرگ و مبارکی اســت؛ پس از دشــواری ها و سختی ها و 
محدودیت های اخیر، امروز آمار تلفات کرونا به صفر رسیده 

است و این نعمت بزرگی است که باید آن را شکر کرد.
خطیب جمعه تهران ادامه داد: باید از همه کســانی که 
در این زمینه دخیل بودند تقدیر شود؛ نقش ویژه و ممتاز 
رهبــر حکیم و عالی قدر هم در این رابطه یک نقش مثال 
زدنی اســت. حاج علی اکبری در بخش دیگری از خطبه 
خود گفت: در مبارزه با فساد و جلوه های آن خیلی وقت ها 
موفق نمی شــویم؛ مصادیقی را دنبال می کنیم ولی موفق 

نمی شویم.
وی افزود: یکی از آن مصادیق شجره خبیثه که در متن 
دســتگاه اجرایی و محیط شهرداری جا خشک کرده است 
کمیســیون ماده 100 شهرداری است که از سال ۴۵ وارد 
قانون شده که در پی آن شــهرک های کاخ نشینی ایجاد 

می شود که خار چشمان انقلاب است.
امــام جمعــه موقــت تهــران ادامــه داد: مبارزه ها و 
پیگیری هایی هم که انجام می شود به جایی نمی رسد چرا 
چون ظاهری قانونی دارد یعنی فرد متخلف تخلف کرده و 

جریمه آن را پرداخته است. حادثه متروپل از همین قبیل 
موارد است.

حاج علی اکبری بیان داشــت: اگر شــاهد رشد چنین 
اقداماتی هستیم باید به سراغ ریشه رفت و آن را حل کرد؛ 
در این باره ریشه اصلی کمیســیون ماده 100 شهرداری 
است که از مسئولین درخواست داریم، با قدرت و قاطعیت 
و سرعت این مسئله را پیگیری کنند و ریشه این اقدامات 

خشک شود.
وی به بســته ارائه شــده وزیر راه و شهرسازی درباره 
مسکن اشاره کرد و گفت:این موضوع خبر خوبی است که 
شــنیدیم؛ در شرایط فعلی که می بینیم مردم زندگی شان 
با مخاطره مواجه شــده هم مومنین و هم صاحب خانه ها 
بدانند مراعات مستاجران حســنات ماندگاری برای آن ها 
است. امام جمعه تهران گفت: صاحب خانه ها بدانند سخت 
گیری برای مســتاجران کار پسندیده ای نیست و پول آن 

خرج دوا و درمان خواهد شد.
حــاج علی اکبری خطب به بنگاه داران مســکن گفت: 
بنگاه های مســکن هم باید تسهیل گر باشند و با میانجی 

گری اقدامات موثری داشته باشند.

رمز گشایی توئیت های مبهم مذاکره کننده ارشد ایران

چرا دولتمردان نمی توانند شفاف سخن بگویند؟ 

دستور رئیسی برای ساخت 8 هواپیما به نیت امام هشتم
رئیسی: آمریکا هم پیغام مذاکره می فرستد و هم تحریم جدید اعمال می کند

خطیب جمعه تهران: 

صاحبخانه به مستاجر سخت بگیرد، پولش خرج دوا و درمان می شود

وزیر دفاع:
 حضور بیگانگان عامل ناامنی در منطقه است

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در جریان سفر به استان هرمزگان 
و بازدیدهای اســتانی برنامه ریزی شده، از پروژه های دریایی وزارت دفاع در 

بندر عباس بازدید کرد.
 به گزارش ایرنا، امیر ســرتیپ محمدرضا آشتیانی وزیر دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مســلح در جریان ســفر به اســتان هرمزگان و بازدیدهای استانی 
برنامه ریزی شده، از پروژه های دریایی وزارت دفاع در بندر عباس بازدید کرد.
امیر ســرتیپ آشتیانی در بازدید از مراحل ســاخت ناوشکن، شناورهای 
سطحی و زیرسطحی گفت: توسعه قدرت در همه ابعاد دفاعی اعم از زمینی 

و هوایی و بویژه دریایی از اولویت های برنامه های دفاعی کشور است.
وزیر دفاع با بیان اینکه موقعیت ژئوپولتیک ایران به ویژه در آب های خلیج 
فارس از اهمیت راهبردی برای ما برخوردار اســت تصریح کرد: وزارت دفاع 
متناسب با نیاز نیروهای مسلح و تهدیدات منطقه ای در همه آبهای سرزمینی 

ناوگان دریایی نیروهای مسلح را به روز و مجهز خواهد کرد.
وی در این بازدید افزود: پیام ما به منطقه وجهان، پیام صلح و آرامش است 
و از طرفی معتقدیم صلح و ثبات منطقه با حضور و مشارکت همه کشورهای 
منطقه قابل حصول است و جمهوری اسلامی ایران حضور بیگانگان و نیروهای 
فرامنطقه ای را علت ناامنی در این منطقه می داند. امیر آشتیانی هشدار داد: 
جمهوری اسلامی ایران در دفاع از منافع ملت ایران و دفع تهدیدات تردید به 

خود را نداده و نخواهد داد.

رفتن زاکانی به دولت شایعه  است
سخنگوی شورای شهر تهران شایعه رفتن زاکانی به دولت را تکذیب کرد. 
به گزارش ایسنا، علیرضا نادعلی سخنگوی شورای شهر تهران در مورد شایعه 
رفتن شهردار تهران به دولت واکنش نشان داد و در حساب شخصی خود در 
توییتر نوشت: »شــهردار تهران و همکاران زحمت کش وی بی وقفه مشغول 

خدمت به مردم عزیز تهران هستند. 
حرف و ســخن اخیر درباره رفتن ایشان به دولت شایعه ای بیش نیست، 
شورای اسلامی شهر تهران همواره مطالبه خدمت بهتر به شهروندان را داشته 

است و از خادمان شهر حمایت می کند.«

محسنی اژه ای:
بودجه سالانه دستگاه قضایی برابر با بودجه یک ماه 

یک سازمان یک وزارتخانه است
حجت الاســلام والمسلمین محسنی اژه ای در جلسه شورای اداری استان 
قم   با تقدیر از نمایندگان اســتان قم در مجلس شــورای اسلامی که در این 
جلسه به مشکلات و محدودیت های بودجه ای و امکاناتی دستگاه قضا اشاره 
داشــتند، گفت: برخی بخش های دادگســتری ها در نقاط مختلف به واسطه 
میزان امکاناتی که دارند، در شأن مردم نیست؛ بودجه سالانه دستگاه قضایی 
برابر با بودجه یک ماه یک سازمان وابسته به یک وزارتخانه است؛ بنابراین، با 
این حجم کار و با این امکانات، صدور احکام ســریع، دقیق، به موقع، متقن و 

همه جانبه، کار دشوار و سختی است. 
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشــاره به اظهارات رئیس شــورای شهر قم 
مبنی بر ضرورت تعامل و همگرایی بیشتر میان مدیریت شهری قم با دیوان 
عدالت اداری، بیان داشــت: مدیران شهری در تمام نقاط کشور از جمله در 
قم باید تدابیر لازم را در راســتای عدم مراجعه مردم به دیوان عدالت اداری 
جهت تسلیم شــکایات اتخاذ کنند؛ اگر دستگاه های اداری و شهرداری ها به 
قوانین تسلط داشته باشند و به قوانین احترام بگذارند، طبعا مردم نیز جهت 
شــکایت از آنها به دیوان عدالت اداری مراجعه نمی کنند و نتیجتا این دیوان 
می تواند به اموری از قبیل تعامل با دســتگاه های اداری و مدیریت شــهری 
بیش از پیش متمرکز شــود. رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به سخنان 
مدیر کل اداره ارشاد اسلامی اســتان قم مبنی بر ضرورت ارتقاء آگاهی های 
حقوقی مردم، ضمن تصریح بر اهتمام دستگاه قضایی بر تحقق این مهم، بر 
نقش دســتگاه هایی همچون وزارت ارشــاد و صداوسیما در راستای افزایش 

آگاهی های مردم در زمینه های مختلف از جمله مسائل حقوقی تاکید کرد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با اشاره به موضوع تغییر کاربری 
اراضی زراعی گفت: دســتگاه های مربوطه از جمله وزارت جهاد کشاورزی و 
سازمان امور اراضی باید در راستای ساماندهی مرجع واحد صدور مجوز تغییر 

کاربری ها و ساخت وسازها، ترتیباتی را اتخاذ کنند.
رئیس دســتگاه قضا ادامه داد: همچنین دســتگاه های ذی ربط از جمله 
وزارت جهاد کشــاورزی و سازمان امور اراضی باید با بهره گیری از تجهیزات 
فناورانه نســبت به پیشــگیری از تغییر کاربری اراضی زراعی و ســاخت و 

سازهای غیرقانونی، اقدامات مقتضی را انجام دهند.
رئیس قوه قضاییه در همین زمینه به مقوله دیوارکشی اراضی اشاره کرد 
و گفت: دســتگاه های مسئول از جمله وزارت جهاد کشاورزی باید به صورت 
شــفاف تعیین کنند که صرف دیوارکشی اراضی، آیا تغییر کاربری محسوب 
می شود یا خیر؛ چنانچه این مراجع ذی صلاح تشخیص دادند که دیوارکشی 

در زمره تغییر کاربری است، باید منطق این قضیه را نیز تبیین کنند.
رئیس قوه قضاییه با تاکید بر اینکه قوه قضاییه برای مقابله با تغییر کاربری 
اراضی زراعی  و ســاخت و ســازهای غیرقانونی  مصمم است گفت: دستگاه 
قضایی به شدت و قاطعیت با تغییر کاربری اراضی و ساخت و سازها در حریم 
رودخانه ها و سواحل برخورد می کند؛ البته باید توجه داشت که اقدام دستگاه 
قضایی در تخریب این مســتحدثات غیرمجاز نیز واجد هزینه هایی است لذا 
ضروری اســت در همان ابتدای امر از ســاخت و سازها و تغییر کاربری های 

غیرقانونی توسط دستگاه های ذی ربط جلوگیری به عمل آید.

نایب رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس:
شرط کانون وکلا برای اشتغال در مرکز استان  

»انحصارگرایی« است
نایب رئیس کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس شورای اسلامی تعیین 
شرط اخذ ۸0 درصد نمره کل آزمون وکالت کانون وکلای دادگستری برای 
کسب مجوز اشتغال دائم وکلا در مراکز استان ها از سوی کانون وکلا را نوعی 
انحصارگرایی عنوان و تاکید کرد: اگر کســی بخواهد با صدور آیین نامه ها و 
بخشــنامه های مختلف در برابر قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار 

مجلس ایستادگی کند، مرتکب تخلف شده است. 
حســن نوروزی در گفت وگو با ایسنا با تاکید بر اینکه ملاک برای اجرای 
قانون تســهیل مجوزهای کســب و کار در زمینه وکالت آن چیزی است که 
مجلس تصویب کرده و به تایید شورای نگهبان رسیده است، گفت: حرف ما 
این اســت که حقوقدانان و فارغ التحصیلان رشته های حقوق باید بتوانند به 

سهولت به مراکز حقوقی و وکالتی ورود کنند. 
وی خاطر نشــان کرد: اصولاً در دنیا به ازای هر 100 هزار نفر ۲00 الی 
۲۵0 نفــر وکیل حضــور دارد اما در ایران این رقم حدود ۵0 وکیل اســت؛ 
بنابراین برای آن که ورود به حوزه وکالت آســان شــود، در مجلس شورای 

اسلامی قانون تسهیل کسب و کار را تصویب کردیم .
نایب رییس کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس با بیان اینکه »اگر کسی 
بخواهد با صدور آیین نامه ها و بخشــنامه های مختلف در برابر قانون تسهیل 
صدور مجوزهای کســب و کار مجلس ایســتادگی کند، مرتکب تخلف شده 
است و کمیسیون های تسهیل فضای کسب و کار و حقوقی و قضایی مجلس 
موضوع را مورد رســیدگی قرار خواهند داد«، تصریح کرد: حرف ما به عنوان 
کمیســیون قضایی این اســت که در حوزه وکالت آنچه که مجلس مصوب 

کرده است اجرا شود.
نوروزی همچنین درباره تعیین شــرط اخــذ ۸0 درصد نمره کل آزمون 
وکالت کانون وکلای دادگســتری برای کسب مجوز اشــتغال دائم وکلا در 
مراکز اســتان ها از ســوی کانــون وکلا تاکید کرد: این موضوع یک شــرط 
اضافی اســت چراکــه می خواهند برای حوزه هایی که از آن احســاس خطر 
می کنند محدودیــت ایجاد نمایند به این صورت کــه از آنجایی که ممکن 
است در شهرهایی نظیر تهران یا مشهد افراد زیادی در حوزه وکالت مشغول 
شــوند و در کار افرادی که در این شــهرها وکالت می کنند، محدودیت هایی 
ایجاد شــود؛ تعیین شرط اخذ ۸0 درصد نمره کل آزمون برای کسب مجوز 
اشــتغال دائم وکلا در مراکز استان ها که از ســوی کانون وکلا تعیین شده 
نوعی انحصارگرایی اســت در حالی که ما در قانون تســهیل کسب و کار با 

انحصارگرایی مخالف هستیم.
به گزارش ایسنا، طبق بندی که در اصلاحیه آگهی آزمون وکالت 1۴01 
آمده اعلام شده اســت که »داوطلبانی که موفق به اخذ هشتاد درصد نمره 
کل از آزمــون گردند، پس از طی مراحــل دوران کار آموزی و موفقیت در 
اختبار مجاز به »اشتغال دایم« در مرکز استان کانون پذیرفته شده هستند.

اخبار کوتاه





